
Aan de leden van de commissie voor Onderwijs, Cultuur 
en Wetenschap van de Tweede Kamer.


Betreft: Rondetafelgesprek wetsvoorstel Meer ruimte voor 
nieuwe scholen - 6 december 2018


Huizen, 4 december 2018


Geachte leden van de commissie,


Stichting Omniumscholen is een jonge, ambitieuze  stichting voor onderwijs en 
kinderopvang. We willen op termijn onderwijs aanbieden in heel Nederland, vanuit 
de vraag: ‘kind wat heb je nodig om te groeien.’ Onze eerste basisschool start 
schooljaar 2019-2020 in Zeewolde. 


Positief 
We zijn als bestuur positief over het Wetsvoorstel ‘Meer ruimte voor nieuwe 
scholen’. We zijn ook zeer tevreden over de inzet van het team MRvNS en onze 
samenwerking hiermee. We hebben gedurende vrijwel het gehele project rond het 
wetsvoorstel graag meegedacht en meegedaan. 


Succesvolle scholen 
Stichting Omniumscholen is van mening dat een nieuwe school succesvoller is als 
de kwaliteit vooraf beter gecontroleerd wordt door de inspectie en er ook scherper 
wordt nagaan of een school ook echt voldoende leerlingen zal trekken.


Kanttekeningen en ongelijkheden  
Wel plaatsen we als startend bestuur, die alle ins en outs betreffende de huidige 
procedure voor het starten actueel heeft meegemaakt en nog steeds meemaakt, 
enige kanttekeningen bij de praktische uitvoering van het wetsvoorstel en bij enkele 
ongelijkheden, die nieuwe drempels op zullen werpen. Ook hebben we enkele 
kanttekeningen bij het feit dat de nieuwe wet nu reeds achterhaald is vanuit 
ontwikkelingen uit de praktijk:


1. niet meer nieuwe scholen; 

2. het meten van ouderbelangstelling; 

3. marktonderzoek; 

4. de stichtingstermijn; 

5. de voorwaarden en duur van de schoolstichtingsprocedure;

6. het starten van de combinatie PO en VO.


1. Niet meer nieuwe scholen maar aansluiting en overstappen.

Op dit moment, onder huidige wetgeving, worden er nauwelijks nieuwe scholen 
gesticht. Volgens voormalig staatssecretaris Sander Dekker is het zo dat als er meer 
ruimte in de wet komt voor nieuwe scholen er dan jaarlijks niet per se meer nieuwe 
scholen gesticht zullen worden. De staatssecretaris ging er bij het wetsvoorstel van 
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uit dat initiatiefnemers zich kunnen en zullen aansluiten bij bestaande 
schoolbesturen. Bestaande scholen kunnen volgens hem ook ‘overstappen’.  


Onze stichting is echter een onderdeel van de beweging richting gepersonaliseerd 
en meer kindgericht onderwijs. De manier waarop bestaande scholen zicht houden 
op de ontwikkeling van kinderen zal hierdoor grondig veranderen.Voor bestaande 
besturen is dit nog een toekomstbestendige ontwikkeling hebben wij gemerkt, die 
zeker nog 10-20 jaar vraagt - waardoor er weinig ruimte is om bij hun aan te sluiten. 
De vraag is ook of wij dit willen, gezien onze toekomstplannen voor een landelijk 
netwerk aan Omniumscholen. 


2. Het meten van ouderbelangstelling.

De belangstelling voor zowel een PO als een VO-school worden in de nieuw 
gestelde eisen gemeten in een zeer beperkt kader van leeftijden. Dit kader voor 
belangstellingsmelding en regiovorming zullen voor ons in de praktijk negatief 
uitwerken op de startprocedure. 


Intern onderzoek van stichting Omniumscholen (2016) naar vooraanmeldingen voor 
de Omniumschool laat zien dat ALLE vooraanmeldingen 0-4 jaar bij ons gerelateerd 
zijn aan de vooraanmelding van een ouders broer of zus op schoolleeftijd. Onder 
deze vooraanmeldingen bevindt zich dus geen enkele ‘losse’ aanmelding in het in 
de wetsvoorstel gestelde leeftijdscategorie. 

Zijinstroom PO (5-11 jaar) van alle PO aanmeldingen: 94,4%. 

Zijinstroom VO (13-17 jaar) van alle VO aanmeldingen: 68,75%.


Stichting Omniumscholen pleit er daarom vanuit bovengenoemde voor om het kader 
van afgeven van ouderverklaringen te verruimen naar ouders met kinderen van 0 tot 
en met 9 jaar. Ook vindt het bestuur uitbreiding van het leeftijdskader voor VO op z’n 
plaats. Beide ook gerelateerd aan nog niet-rijksoverheidgefinancierde scholen die 
reeds aan de stichtingsnorm voldoen voor de aanvraag vanuit het nieuwe wettelijke 
kader, echter niet aan het leeftijdskader. 


3. Marktonderzoek

Gelijk onder huidige wetgeving is er in het nieuwe wetsvoorstel sprake van een 
incorrecte ongelijkheid tussen een nieuw ouderinitiatief, zonder geld voor 
marktonderzoek en bestaande schoolbesturen die wel over financiële middelen 
beschikken voor een zo’n onderzoek. Ouderinitiatieven steken al jaren vele 
onbetaalde uren in de opstart van hun school, betaling van een marktonderzoek is 
daarom een kwestie van ongelijkheid die voorkomen moet worden. 


We vragen daarom om een corrigerende financiële factor hierin richting 
burgerinitiatieven, die deze ongelijkheid opheft. 


4. Stichtingsnorm

Eén van de onderdelen van het wetsvoorstel waar stichting Omniumscholen erg 
tevreden over is is dat basisscholen 8 jaar tijd krijgen om de stichtingsnorm te halen. 
Dit in plaats van de huidige 5 jaar. Voor scholen die in de afgelopen jaren nog onder 
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de huidige wetgeving zijn gestart of starten - zoals wij - ontstaat er nu een 
ongelijkheid omdat zij nog aan de 5-jaars norm moeten voldoen. 


Stichting Omniumscholen wil graag dat die ongelijkheid voorkomen en opgeheven 
wordt, waardoor de net wat oudere initatieven ook meer tijd krijgen om te 
volgroeien. 


5. Stichtingsprocedure

Het bestuur van stichting Omniumscholen is tijdens de laatste MRvNS bijeenkomst 
van 2 november jl. erg geschrokken van de hoeveelheid voorwaarden waaraan de 
aanvraag nu moet voldoen naast het startdocument, voordat deze ingediend kan 
worden. Onder de huidige wetgeving moet er pas aan deze voorwaarden 
(beleidsdocumenten) voldaan worden na het akkoord van de minister en plaatsing 
op het Plan van scholen. De betreffende voorwaarden vragen inzet van 
onderwijsprofessionals, die doorgaans niet in dit stadium van de aanvraag al voor 
zoveel uren als vrijwilliger beschikbaar zijn voor een ouderinitiatief. De nieuwe 
tijdsspanne na het akkoord van de Minister biedt ook afdoende ruimte hiervoor 
ervaren wij in de praktijk. Wij hebben ook pas sinds kort een directeur aangetrokken, 
die nu tot augustus onbetaald aan de slag gaat. 


Het nieuw gestelde kader aan voorwaarden geeft een ouderinitiatief een ongelijke 
startpositie ten aanzien van een bestaand bestuur. Deze procedure zal zeker een 
afschikkend effect hebben op nieuwe ouderinitiatieven. 


Tijdslijn 
Ook zal het gezien de lange tijdslijn (een deel) van de bij DUO aangemelde PO en 
VO leerlingen waarschijnlijk al naar een andere school zijn als de school 
daadwerkelijk van start kan gaan. Inkorting van de tijdslijn is daarom gewenst. 


6. Nieuwe wet reeds achterhaald vanuit praktijk.

Ons bestuur heeft de blokkade vanuit huidige wetgeving ervaren bij onze aanvraag 
PO, waarbij wij na lang volhouden toch succes hebben mogen ervaren door ruimte 
die ontstaan is door de fusie van 2 scholen in de gemeente waar wij komend 
schooljaar zullen starten. Helaas is dit niet het geval voor de stichting van een VO 
school. Op dit gebied is een aanvraag momenteel niet mogelijk, hebben we 
ondervonden. We kunnen dus niet doorontwikkelen naar ons eigen profiel: 0-20, 
waar onze visie om vraagt. 


Door de combinatie van basisschool met middelbare school kunnen kinderen in een 
doorlopende leerlijn begeleid worden en kan er beter gepersonaliseerd en 
kindgericht onderwijs gegeven worden. Dit biedt ook ruimte voor een schaal die een 
efficiënte bedrijfsvoering mogelijk maakt.


Navraag bij MinOCW duidt dat men bij het ministerie nog niet zo ver dat men over 
een onderwijssituatie 0-18/20 nadenkt. Er zijn pilots voor de aansluiting tussen 
voorschool en basisschool en voor de aansluiting tussen PO en VO. Die vormen 
echter geen alternatief voor nieuwe initiatieven omdat dit meesttijds niet 
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overeenkomt met hun eigen profiel, zoals bij ons het geval is. Ook werkt men 
hiermee niet richting één pedagogische visie, één team en één centrale aansturing.

Een combinatieaanvraag is zowel onder huidige wetgeving als in de nieuwe 
wetgeving niet mogelijk. 


Complexe materie die directe aandacht behoeft gezien de praktijk en 
toekomstverwachtingen voor het onderwijs in Nederland. Het moet niet zo zijn dat 
we over enkel jaren plots een spagaat gaan constateren die nu al in beeld is. Het 
wetsvoorstel moet daarom niet alleen naar het verleden kijken maar zeker ook 
inspelen op positieve bewegingen die nu ontstaan en gaande zijn in het onderwijs. 


Met vriendelijke groet,

 
Dorien Kok


Voorzitter College van bestuur
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